
پرسپولیس بعد از آخرین بازی خود مقابل فولاد تمرینات تیمش 

را تا دوشنبه تعطیل کرد و این در شرایطی است که هشت بازیکن 

ایـــن تیم در دور جدید تمرینات سرخپوشـــان غیبت خواهند 

داشت. علیرضا بیرانوند، مرتضی پورعلی گنجی، وحید امیری، 

مهدی ترابی و میلاد سرلک تا روز 21 شهریورماه در اردوی تیم 

ملی خواهند بود. یاسین سلمانی و محمدمهدی احمدی هم 

تیم امید را در رقابت های مقدماتی المپیک همراهی خواهند 

کرد و بعد از آن با همین تیم راهی بازی های آســـیایی هانگژو 

می شوند. درواقع این دو بازیکن احتمالا بعد از بازی پرسپولیس 

با الدحیل که 10 مهرماه خواهد بود به ایران باز خواهند گشت. 

وحـــدت حنانوف هم کـــه در فیفادی، تیم ملی کشـــورش را 

همراهـــی خواهد کرد و او نیز از 22 شـــهریورماه به تمرینات 

تیمش بازمی گردد. با توجه به این قضیه پرســـپولیس احتمالا 

فرصت نکند بازی دوســـتانه ای را با تیم کاملش قبل از بازی با 

النصر داشته باشـــد و مربیان این تیم قبل از هر اقدامی ابتدا 

باید وضعیت ملی پوشان خود را بعد از بازگشت از اردو ارزیابی 

کنند. اما در شرایط فعلی یکی از مهم ترین دغدغه های یحیی 

گل محمدی اضافه کردن یک مهاجم نوک به لیســـت تیمش 

است. اتفاقی که انتظار می رفت خیلی زودتر از اینها رخ دهد 

اما به دلایل فراوان که در ادامه مطلب به بررســـی آن خواهیم 

پرداخت تا الان شرایطی نامشخص دارد. 

اعتماد به مربیان برزیلی
یحیی گل محمدی برای تقویت خط حمله تیمش روی مهاجم 

برزیلی نظر مســـاعد داشت و از این رو به دستیاران برزیلی اش 

ماموریت داد که در تعطیلات به دنبال یک گزینه مناسب برای 

تقویت خط حمله تیم شـــان باشند. البته سرمربی پرسپولیس 

به دســـتیاران خود تاکید کرده بـــود که بازیکن مدنظرش باید 

کیفیت به مراتب بالاتری از لئاندرو پریرا داشـــته باشد. مربیان 

برزیلی پرسپولیس ابتدا در رقابت های سری ب برزیل به دنبال 

مهاجـــم بودند و چند گزینـــه را به یحیی معرفی کردند که بعد 

از بررســـی های انجام شده روی آنها مشخص شد که در همان 

حد پریرا هســـتند. البته طبیعی بود کـــه مهاجمان حاضر در 

رقابت های ســـری ب برزیل در حدی نباشـــند که پرسپولیس 

بخواهد در مسابقات لیگ قهرمانان آسیا روی آنها حساب کند 

از این جهت که به ادعای یکی از ایجنت های فعال در این لیگ، 

چند سالی است که بیشتر مدافعان و دروازه بان های این سری 

از مسابقات لیگ برزیل خواهان دارند. 

عدم تمایل ایجنت ها برای همکاری 
در چند سال اخیر کادرفنی پرسپولیس با ایجنت های محدودی 

همکاری داشته اند و این مساله ای است که ایجنت های داخلی 

دیگـــر هم به خوبـــی این قضیه را می دانند و بـــه این خاطر به 

خود زحمت نـــداده و نمی دهند که بازیکن خارجی به مربیان 

پرسپولیس معرفی کنند. با توجه به همین موضوع ایجنت های 

نزدیک به مربیان پرسپولیس فقط بازیکنانی را به یحیی معرفی 

می کردند که خودشان به هر شکلی می توانستند با آنها ارتباط 

بگیرند. درحالی که اصـــولا مربیانی در این زمینه موفق عمل 

می کنند که بتوانند با ایجنت های فعال در فوتبال اروپا و آسیا 

ارتبـــاط گرفته تا از طریق آنها بازیکنان باکیفیت و قیمت های 

مختلف را مورد ارزیابی قرار دهند. اتفاقی که در پرســـپولیس 

شـــاهد آن نبودیـــم و به همین خاطر هـــم ایجنت هایی که به 

ســـرمربی پرسپولیس در این چند ســـال اخیر بازیکن و مربی 

معرفی کرده اند نتوانســـتند بازیکنان باکیفیتی را به او معرفی 

کنند. 

یک ایجنت: با 600 هزار دلار
می شد مهاجم باکیفیت آورد

یکی از ایجنت های فعال و بین المللی کشـــورمان درخصوص 

اینکه آیا با 600 هزار دلار می شـــود مهاجمی خوب به فوتبال 

ایـــران آورد یا نه؟ گفت: »در تابســـتان جاری اکثر تیم ها لیگ 

برتـــری به دنبال این بودند تا با 150 تا 200 هزار دلار مهاجم 

خارجـــی باکیفیت جذب کنند که درنهایـــت هم جز یکی دو 

باشـــگاه موفق عمل نکردند و به این خاطر به مهاجمان عراقی 

یا داخلی روی آوردند. اما در همین تابستان مهاجمان زیادی 

از قاره هـــای مختلف بودند که قیمـــت آنها 500 یا 600 هزار 

دلار بود. بعد از اینکه یکی از مربیان پرسپولیس مدعی شد به 

ایـــن رقم امکان جذب مهاجم خوب خارجی نبود واقعا تعجب 

کردم. البته می دانم که چرا آنها ناموفق بودند. دلیلش این است 

که آنها خودشـــان را به دو سه ایجنت ایرانی و خارجی محدود 

کرده اند و چون این ایجنت ها نتوانســـتند مهاجم خوبی پیدا 

کنند، چنین صحبت هایی را مطرح می کنند. خود من در چند 

مقطع خواســـتم گزینه مناسب به آنها معرفی کنم اما به خاطر 

بی توجهی که دیدم پشیمان شدم.« 

پرسپولیس هنوز شانس خرید خوب دارد؟
ایجنـــت فعال در لیگ ایـــران و لیگ های بین المللی در ادامه 

درباره اینکه آیا در مقطع فعلی پرســـپولیس می تواند مهاجم 

خارجـــی خوب با رقم فوق پیدا کند یا نه؟ گفت: »قدر مســـلم 

شـــرایط به مانند یکی دو ماه پیش نیست. در آن مقطع خیلی 

راحت می شـــد حتی با 400 هـــزار دلار مهاجم خوب در بازار 

نقل وانتقالات پیـــدا کرد. از این جهت که در روز های ابتدایی 

نقل وانتقالات چون گزینه زیاد است بازیکنان خیلی دستمزد 

بالا نمی خواهند و از این رو ســـریع هم تیم پیدا می کنند. اما 

در شـــرایط فعلی خیلی از بازیکنانی که بیرون مانده اند از نظر 

فنی در ســـطح بالایی نیستند و خیلی سخت می شود در بین 

آنها بازیکنی در سطح کیفی خوبی پیدا کرد.«

آل کثیر در چه صورت پرسپولیسی می شود؟
در روزهایی که احســـاس می شود مربیان پرسپولیس در پیدا 

کـــردن مهاجم خارجی ناکام مانده اند، صحبت از بازگشـــت 

عیســـی آل کثیر به پرسپولیس اســـت. در این میان مدیریت 

باشـــگاه پرسپولیس به شـــدت از این اتفاق استقبال می کند 

چراکه از لحاظ مالی کاملا به ســـود این باشـــگاه است. به هر 

حال مهاجم خارجی با قیمت 500 تا 600 هزار دلار با قیمت 

دلار فعلـــی هزینه ای بین 25 تا 30 میلیارد تومان می شـــود 

درحالی که جذب آل کثیر نهایتا 15 میلیارد برای پرسپولیس 

آب می خورد. بماند که مهاجم خارجی هزینه مســـکن، بلیت 

رفت و برگشـــت و... خواهد داشـــت. اما آنچه مشخص است 

عیســـی آل کثیر تحت قرارداد باشگاه ســـپاهان است و این 

باشگاه هم در تلاش است قرارداد این بازیکن را ثبت کند. در 

این مورد فرشید طاهری، سرپرست کمیته نقل وانتقالات لیگ 

برتر بـــه »فرهیختگان« گفت: »در مورد آل کثیر باید بگویم که 

او با ســـپاهان قرارداد امضا کرده اما این قرارداد هنوز به ثبت 

نرسیده است. در چنین شرایطی این بازیکن برای اینکه بتواند 

راهی تیم دیگری شود ابتدا باید به کمیته تعیین وضعیت نامه 

دهد تا تکلیفش روشـــن شود.« در این باره از نزدیکان آل کثیر 

شنیدیم که باشگاه سپاهان به او اطمینان داده که قراردادش 

را ثبت می کند اما اگر به هر دلیل این اتفاق رخ ندهد عیسی 

برای آزاد شـــدنش اقدام خواهد کرد. ضمن اینکه عیسی اگر 

مطمئن شود که یحیی گل محمدی موافق صددرصد بازگشتش 

است زودتر برای روشن شـــدن وضعیتش اقدام خواهد کرد. 

همچنین باخبر شـــدیم که مسئولان باشگاه پرسپولیس قصد 

دارند درصورتی که خیال شـــان از بازگشت عیسی راحت شد 

نشســـتی را با یحیی گل محمدی ترتیـــب داده و رضایت او را 

برای بازگشت این بازیکن جلب کنند. 

سقف بودجه پرسپولیس چقدر است؟
باشگاه پرســـپولیس با اقداماتی که اخیرا انجام داده توانسته 

سقف بودجه خود را افزایش دهد. در این زمینه یکی از مسئولان 

این باشگاه به »فرهیختگان« گفت: »براساس نیاز کادرفنی برای 

جذب مهاجم توانستیم سقف بودجه را تا حدی افزایش دهیم. از 

این رو می توانیم مهاجم خارجی تا رقم 550 هزار دلار به خدمت 

بگیریم. البته تا این لحظه بازیکنی از سوی کادرفنی به باشگاه 

معرفی نشده است اما این اطمینان را به سرمربی تیم داده ایم که 

باشگاه می تواند مهاجمی فقط تا این قیمت به خدمت بگیرد. با 

شرایط موجود باید مهاجم آزاد به خدمت بگیریم که این مساله 

شرایط را برای پیدا کردن مهاجم باکیفیت کمی سخت می کند. 

از آنجا مهلت نقل وانتقالات به اتمام رسیده است فقط بازیکنانی 

شرایط حضور در لیگ ایران را دارند که تا 8 شهریور قرارداد خود 

را با باشگاه قبلی شان فسخ کرده باشند.«

همه رفتند جز اوسمار
خارجی های پرســـپولیس از تعطیلی چهار پنج روزه تمرینات 

تیم شان استفاده کرده و راهی کشورهای خود شدند. در بین 

آنها فقط اوســـمار، دســـتیار اول یحیی در تهران مانده است. 

نکته قابل توجه اینکه باشگاه پرسپولیس با وجود تلاشی که کرد 

نتوانست حداقل 10 درصد از قرارداد این فصل خارجی هایش 

را به آنها قبل از این ســـفر پرداخت کند. پرداختی انجام شده 

به آنها خیلی ناچیز بود و قرار شـــد بعد از بازگشـــت مابقی آن 

را دریافت کنند. 

یکشنبه ۱2 شهریور۱۴۰2   شماره 3952

۱۱
w w w . F D N . I R

fورزشورزش a r h i k h t e g a n o n l i n e

پشت پرده عدم جذب مهاجم خارجی در پرسپولیس؛ چرا مهاجم 600 هزار دلاری کمیاب شد؟

یحیی برای فسخ عیسیمنتظر چراغسبز 

واکنش مدافع قرمزها به خط خوردن از لیست تیم ملی گرجستان

گولسیانی:  نیمکت نشینی
باعث شد به تیم ملی دعوت نشوم

پشت پرده بسته شدن پنجره دقیقه نودی استقلال؛ پای طارمی هم در میان است!

چرا دبیرکل پاسخ فیفا را نداد؟
جمعه شب نقل و انتقالات تابستانی فوتبال اروپا به پایان رسید و باشگاه های این قاره پس 

از مدتی که درگیر داستا ن های کرونا و افت مالی به دلیل این همه گیری این بیماری بودند، 

ظاهرا دوباره مشغول اوج گیری هستند و این بار از رکورد ثبت شده در تابستان 2019 نیز 

عبور کرده اند. در دو تابســـتان گذشته مجموعا سه بازیکن با انتقال های بالاتر از 100 

میلیون یورو راهی باشـــگاه های جدید خود شدند اما در این تابستان مویزس کایسدو، 

دکلان رایس، جود بلینگام و هری کین برای باشگاه هایشـــان هزینه های بیش از 100 

میلیون یورویی داشتند. البته درکنار آنها رقم انتقال رندال کولو موانی به پاری سن ژرمن 

و یوســـکو گواردیول به منچسترسیتی هم بیش از 90 میلیون یورو بوده تا مشخص شود 

که فوتبال دنیا دوباره به سمت گران شدن هزینه خرید بازیکنان پیش می رود. 

گران ترین ستاره این پنجره مویزس کایسدو بود که چلسی و لیورپول رقابت نزدیکی برای 

خریدش داشـــتند و درنهایت این آبی های لندنی بودند که با حدود 140 میلیون یورو 

او را از تیـــم رقیب هایجک کردند و از برایتون خریدند. دکلان رایس هم یکی از دو خرید 

گرانقیمت آرســـنال در این پنجره بود که باعث شد آنها تنها تیمی باشند که در بین 10 

خرید گران این تابستان دو نماینده دارند. توپچی ها برای خرید او 122 میلیون یورو به 

وستهام پرداخت کردند. نفر سوم این فهرست هم جود بلینگام است که در 20 سالگی 

به قدری خوب بوده که رئال مادرید حاضر شد برای خرید او 103 میلیون یورو بپردازد که 

البته با آپشن ها این رقم افزایش پیدا می کند. نفر چهارم این فهرست هم هری کین است 

تا انگلیسی ها در بین 4 بازیکن برتری لیست سه نماینده داشته باشند. انتقال کاپیتان 

تیم ملی انگلیس به بایرن مونیخ حدود 100 میلیون یورو خرج روی دســـت باواریایی ها 

گذاشت و آنها امیدوارند با کمک این ستاره گلزن بتوانند یکی از مدعیان این فصل لیگ 

قهرمانان باشند. کولو موانی در آخرین ساعات نقل و انتقالات تابستانی در ازای مجموع 

95 میلیون یورو از آینتراخت فرانکفورت به پاری ســـن ژرمن رفت تا همبازی امباپه شود. 

البته پاریســـی ها در همین پنجره نیمار، ســـتاره برزیلی خود را در ازای 90 میلیون یورو 

راهی الهلال عربستان کردند. یوسکو گواردیول هم به منچسترسیتی رفت تا با 90 میلیون 

یورو تبدیل به گران ترین مدافع تاریخ فوتبال شود. کای هاورتز )از چلسی به آرسنال(، 

راســـموس هویلوند )از آتالانتا به منچستریونایتد( و دومینیک سوبوسلای )از لایپزیگ 

به لیورپول( دیگر بازیکنان حاضر در بین 10 ستاره گرانقیمت این تابستان هستند. 

در این میان نباید از این نکته غافل شـــد که ولخرجی های باشـــگاه های عربســـتانی و 

هزینه های هنگفتی که برای خرید ســـتاره های دنیـــای فوتبال در چندماه اخیر انجام 

داده انـــد کمک زیادی به فوتبال اروپا کرده و آنها بعضا حتی برخی بازیکنان خود را که 

نیاز نداشتند و به نوعی برای فروش آنها به مشکل خورده بودند را با رقم های خوبی راهی 

عربستان کردند تا هم جا و هم بودجه لازم برای نفرات و خریدهای تازه فراهم شود. 

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

آگهی مزایده عمومی یک مرحله ای )نوبت اول(
مركز آموزشی، پژوهشی و درمانی سل و بيماری های ريوی دكتر مسيح دانشوری

وابسته به دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهداشتی درمانی شهيد بهشتی
مرکز آموزشی، پژوهشی، درمانی سل و بيماری های ریوی دکتر مسيح دانشوری در نظر دارد از طریق سامانه تدارکات الكترونيكی دولت داروخانه و انبارهای دارویی را به صورت 
اجاره از طریق مزایده عمومی به اشخاص حقيقی و حقوقی واجد صلاحيت واگذار نماید. لذا از متقاضيان شرکت در این مزایده دعوت می گردد، جهت دریافت و تحویل اسناد 

مزایده به سامانه تدارکات الكترونيكی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند.  
1- موضوع مزايده: واگذاری محل داروخانه و انبارهای دارویی به صورت اجاره به منظور ارائه خدمات دارویی و عرضه دارو، ملزومات دارویی، لوازم و تجهيزات مصرفی و...

2- زمان انتشار در سايت: از ساعت 8 صبح روز یكشنبه مورخ 1402/6/12. 3- مهلت دريافت اسناد مزايده: تا ساعت14 روز یكشنبه مورخ 1402/6/19. 4- آخرين مهلت 
بارگذاری پيشـــنهادها: تا ســـاعت 14 روز دوشنبه  مورخ 1402/7/3 می باشد. 5- تاريخ بازديد: از تاریخ1402/6/13 لغایت 1402/7/1 می باشد. 6- زمان باز گشايی پاكت ها : 
پيشنهادات واصله راس ساعت 10 صبح روز سه شنبه مورخ  1402/7/4در کميسيون مناقصات و مزایدات واقع در دفتر مدیریت بيمارستان باز و قرائت خواهد شد.  7- ميزان و 
نوع تضمين شـــركت در مزايده: مبلغ تضمين: 4.200.000.000ریال )معادل چهارصد و بيســـت ميليون تومان( به سه صورت ضمانتنامه بانكی، واریز وجه نقد و یا گواهی تأیيد 
مطالبات قطعی.  8- شـــماره حساب سپرده: 4001099907147386 و شماره شبای )IR720100004001099907147386 ( نزد بانک مرکزی به نام مرکز آموزشی، پژوهشی، 

درمانی سل و بيماری های ریوی دکتر مسيح دانشوری جهت واریز وجه نقد. 9- شماره فراخون: در سامانه ستاد ایران ۵00200۵860000002 می باشد. 
10- هزينه انتشار آگهی ومبلغ كارشناسی به عهده برنده مزايده می باشد.

کمتر کســـی انتظار داشـــت که گئورگی گولسیانی بعد از پشت سر گذاشـــتن یک فصل فوق العاده در پرسپولیس که 

درنهایـــت با قهرمانی سرخپوشـــان در دو جام همراه بود، در فصـــل جدید رقابت های لیگ برتر در تیمش تبدیل به یک 

بازیکن نیمکت نشـــین شـــود. این اتفاق در حالی رخ داد که گولسیانی برای اولین بار و به خاطر همین عملکرد درخشان از 

سوی ویلی سانیول، سرمربی تیم ملی گرجستان به اردوی تیم ملی کشورش دعوت شد. اما نیمکت نشینی در 4 بازی اخیر پرسپولیس 

در فصل جاری منجر به خط خوردن گئورگی از تیم ملی گرجســـتان شـــد. اتفاقی که این بازیکن از آن اســـتقبال نکرد. روز گذشته سعی 

کردیم درمورد فصل جدید رقابت های لیگ و رقابت های لیگ قهرمانان با گولسیانی گفت وگویی داشته باشیم اما او اعلام کرد فعلا تمایلی 

برای صحبت در این مورد ندارد. اما او راجع به عدم دعوتش به تیم ملی خیلی کوتاه گفت: »چون در این فصل بازیکن ثابت باشـــگاهم نبودم 

سرمربی تیم ملی برای این اردو مرا دعوت نکرد.«

پنجره نقل و انتقالاتی فوتبال اروپا با رکوردهای جالبی به پایان رسید

تابستان ولخرج ها
هفته گذشـــته و درســـت ســـاعاتی مانده به بســـته شدن پنجره 

نقل وانتقالاتی تابســـتانی، پنجره باشگاه استقلال با دستور فیفا 

به علت بدهی گذشته به باشگاه شاهین بوشهر بسته شد. بر همین 

اساس فدراسیون بین المللی فوتبال در تیرماه سال جاری در نامه ای 

به فدراســـیون فوتبال اعلام کرد که استقلال باید حق رشد مهدی 

قایدی و محمد محبی را به باشـــگاه شاهین بوشهر پرداخت کند. 

اســـتقلال 45 روز برای این کار فرصت داشت اما این باشگاه این 

کار را انجام نداد تا فدراسیون جهانی فوتبال پنجره نقل وانتقالاتی 

باشـــگاه استقلال را ببندد و تا زمانی که این پول را پرداخت نکند، 

نمی تواند بازیکنی را جذب کند. 

این درحالی است که شنیده ها حاکی از آن است که احتمالا اهمال 

دبیرکل فدراسیون فوتبال و بی توجهی وی به نامه نگاری با فیفا و 

دادن پاسخ مرتبط در زمان مقرر باعث شده است این اتفاق افتاده و 

پنجره استقلال در دقیقه 90 و ساعاتی مانده به بسته شدن پنجره 

تابستانی بسته شود. 

درواقع ماجرا از این قرار اســـت که در تاریخ 21 تیرماه فیفا در 

نامه ای به باشـــگاه اســـتقلال اطلاع می دهد باید 3 هزار یورو 

بابت حق رشـــد محبی و 10 هزار درهم بابت قایدی، به شاهین 

بوشهر پرداخت کند، این درحالی است که در همان زمان علی 

خطیر با نامه نگاری با کمیته تعیین وضعیت به این کمیته اعلام 

می کند چطور ممکن اســـت تیمی که منحل شده تقاضای حق 

رشد کرده و اصولا به سیستم TMS فیفا دسترسی داشته باشد. 

در ادامه نیز کمیته تعیین وضعیت در پاسخ به نامه نگاری باشگاه 

استقلال به آنها اعلام می کند باشگاه شاهین منحل نشده، بلکه در 

فوتبال ایران این باشگاه دیگر فعالیتی نداشته و تیم فعلی ارتباطی 

به شـــاهین سابق ندارد. رونوشت این نامه برای فدراسیون فوتبال 

نیز ارسال شده تا دبیرکل فدراسیون فوتبال برای استعلام جدید و 

روشن شدن ماجرا پاسخ کمیته تعیین وضعیت را برای فیفا ارسال 

کند. این در حالی است که این نامه در فرصت 45 روزه برای فیفا 

ارسال نمی شـــود تا این نهاد بعد از این مدت دوباره در نامه ای به 

این مساله اشاره کرده و ضمن جریمه 5 درصدی عدد فوق، پنجره 

استقلال را هم ببندد. 

در این بین شنیده می شود هدف اصلی شاهینی های سابق از این 

اقدام اخیر، گرفتن حق رشـــد مهدی طارمی و درآمد میلیاردی از 

بابت قراردادهای سنگین وی تا زمان رسیدن به پورتو بوده و بیشتر 

قصد داشـــته اند تا از ماجرای حق رشـــد محبی و قایدی به هدف 

بسیار بزرگ تری برســـند. این در حالی است که نگه داشتن نامه 

و عدم ارســـال آن به فیفا نیز مورد مشکوکی است که باید پیگیری 

شـــود؛ چراکه اگر پای بازیکنان آزاد برای پیوســـتن به استقلال 

در میان نبود مطمئنا این امر می توانســـت در فاصله 3 ساعت تا 

بســـته شدن پنجره تابستانی، فاجعه و جنجال جدیدی را در این 

باشگاه ایجاد کند. 


